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Protokół nr 59 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 19.04.2023 r. 
(wideokonferencja) 

 
Posiedzenie prowadził Pan Marek Kopel Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 
goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/670, VI/671, VI/672, VI/673, VI/674, VI/675, 

VI/676. 

3. Omówienie informacji z realizacji w roku 2022 zadań wynikających z Uchwały 

Nr IV/31/7/2013 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 lutego 2013 r. 

w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także obejmowania, 

nabywania i zbywania udziałów i akcji przez Województwo Śląskie. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 
Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 
porządek posiedzenia.  
 
Komisja jednogłośnie (za – 10) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 
Ad. 2  
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk 

VI/670). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – projekt zmian obejmuje 

wprowadzenie 6 nowych przedsięwzięć. Trzy są projektami własnymi, tj.: Śląskie 

Inwestujemy w Talenty, Śląskie Obserwatorium Edukacji i Śląskie Zawodowcy. 

Pozostałe trzy, to nowe przedsięwzięcia. Pierwsze dotyczy Katowickiego Centrum 

Onkologii, drugie Wojewódzkiego Szpitala Chirurgii Urazowej im. Janusza Daaba 

w Piekarach Śląskich, a trzecie zagospodarowania istniejących pomieszczeń Stadionu 

Śląskiego na cele wystaw tematycznych poświęconych wydarzeniom odbywającym 

się na Stadionie Śląskim od roku 1956. Zarząd proponuje wykreślić dwa 

przedsięwzięcia w związku z odstąpieniem od ich realizacji. Jednym z nich jest budowa 

boiska piłkarskiego zadaszonego halą łukową. Kolejna grupa zmian dotyczy zmian 

limitów wydatków oraz limitów zobowiązań w 12 przedsięwzięciach. Projekt uchwały 

nie przewiduje aktualizacji limitu upoważnienia dla Zarządu Województwa 

do zaciągania zobowiązań z tytułu umów. Następuje też zmiana kwoty dochodów 

i wydatków w 2023 r. 

Radny Jan Kawulok – w projekcie jest temat Stadionu Śląskiego i budowy hali. Czy 

jest wizja docelowa Stadionu Śląskiego? Wiemy, że jest sprawa zmiany formy 

prowadzenia. Czy zadania wpisują się w całość wizji docelowej tej jednostki?  

Przewodniczący – mówiliśmy, że zaprosimy na posiedzenie Komisji Marszałka lub 

przedstawiciela Zarządu Województwa, aby nam przybliżył procedurę związaną 
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z likwidacją spółki i z powołaniem jednostki. Prawdopodobnie jest to ten moment, 

aby o wizji rozwoju Stadionu powiedzieć. Co wchodzi w zakres wystaw i adaptacji 

pomieszczeń? Kwoty są bardzo duże np. na 2024 r. jest 8 mln zł, a w roku następnym 

6 mln zł.  

Agata Kulawik Zastępca Dyrektora Departamentu Inwestycji i Projektów 

Regionalnych – zagospodarowanie pomieszczeń na Stadionie Śląskim dotyczy 

budynku hotelowego, który nie jest obecnie zagospodarowany i niszczeje. Pojawił się 

pomysł zagospodarowanie tych pomieszczeń na cele wystaw tematycznych 

poświęconych wydarzeniom od roku 1956. Powierzchnia wynosi ok. 1600 m2 na trzech 

kondygnacjach. Planuje się podzielenie wystaw tematycznych na cztery kategorie 

poświęcone wydarzeniom związanym z piłką nożną, lekkoatletyką, kolarstwem 

i żużlem oraz wydarzeniami artystycznymi. Cześć powierzchni planuje się 

zagospodarować na kawiarnię, punkt sprzedaży pamiątek, zaplecze gastronomiczne 

oraz cześć magazynową. Jest przygotowany program funkcjonalno-użytkowy na 

podstawie którego rozpoczniemy ewentualne działania z dokumentacją projektową. 

Na dokumentację przewidujemy koszt ok. 800 tys. zł. Pozostała kwota 14 mln zł 

przeznaczona byłoby na roboty budowlane. Generalnie remont pomieszczeń obejmuje 

wszystkie instalacje elektryczne, przeciwpożarowe, niskoprądowe, 

wodnokanalizacyjne, wentylacyjne itp.  

Przewodniczący – jak rozumiem prawdziwy koszt powstanie dopiero jak będzie 
gotowy projekt prac.  
Agata Kulawik Zastępca Dyrektora Departamentu Inwestycji i Projektów 
Regionalnych – tak, będziemy wtedy znać dokładnie zakres wystaw tematycznych. 
Natomiast w tej chwili szacowaliśmy tylko roboty budowlane.  
Przewodniczący – jaka była przyczyna odstąpienia od budowy hali? 
Agata Kulawik Zastępca Dyrektora Departamentu Inwestycji i Projektów 
Regionalnych – późno została podpisana umowa z wykonawcą. Dokumentacja 
projektowa powstawała bardzo długo i mieliśmy problem z wykonaniem robót 
budowlanych w określonym czasie. W związku z tym Zarząd podjął decyzję 
o odstąpieniu od realizacji tego zadnia.  
Radny Grzegorz Wolnik – przygotowaliście państwo program funkcjonalno-
użytkowy, a teraz będziecie zlecać dokumentację. Jeżeli zlecamy porządne PFU, 
to w tym momencie idziemy w kierunku zaprojektuj i wybuduj, a nie zlecanie PFU 
i dokumentacji budowlanej.  
Agata Kulawik Zastępca Dyrektora Departamentu Inwestycji i Projektów 
Regionalnych – PFU wykonane było dużo wcześniej i poprosiliśmy o wstępną 
aktualizację, za którą nic nie płaciliśmy. Chcieliśmy wiedzieć w jakiej kwocie się 
obracamy.  
Radny Jan Kawulok – mamy z tym Stadionem problemy, bo zagospodarowanie 
ciągnie się chyba od 15 lat. Ile cele wystawiennicze będą generować kosztów 
w przyszłości? Czy Stadion nie stoi przed mocną dyskusją i decyzją co dalej? Jest 
projekt, z którego wycofujemy się w tej chwili. Jest następny projekt dotyczący wystaw. 
Brakuje mi wiedzy, czy jest faktyczne zapotrzebowanie na tego typu usługę. Jakie 
będą koszty realizacji i potem w przyszłości utrzymania? Brak wizji docelowej, 
w którym kierunku Stadion ma zmierzać.  
Przewodniczący – zaprosimy na któreś posiedzenie Komisji przedstawicieli Zarządu, 
aby przedstawili nam tą wizję. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/670). 
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Komisja w głosowaniu: za - 6, przeciw - 0, wstrzymał się – 6 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/670). 
 
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/671).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – projekt uchwały dotyczy zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego. Zwiększony jest plan dochodów per 

saldo o 6 mln 581 tys. zł. Zmniejszyła się kwota środków z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg o 750 tys. zł ze wzglądu na dostosowanie do zaktualizowanego 

harmonogramu robót. Natomiast otrzymujemy środki z Funduszu Pomocy dla dzieci 

z Ukrainy. Zwiększamy środki o 6 mln 280 tys. zł na „Promocję gospodarczą regionu” 

w związku ze 100% finansowaniem ze środków UE. Zwiększa się też wartość projektu 

pn. „Śląskie. Inwestujemy w talenty”. Środki będą przeznaczone na stypendia 

dla uczniów. Automatycznie zwiesza się strona wydatkowa. Następują też 

przeniesienia środków pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej. Środki z wydatków 

na działalność administracyjną przeznacza się na realizację zadań Regionalnego 

Ośrodka Polityki Społecznej w Katowicach na wzmacnianie polityki senioralnej 

(497 tys. zł) i na rozliczenia w ramach projektu wsparcia obywateli z Ukrainy 

(29 tys. zł). Do Działu 854 Edukacyjna opieka wychowawcza przenoszone są środki 

na projekt pn. „Śląskie. Inwestujemy w talenty”. 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2023 rok (druk VI/671). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 3 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/671). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały Nr VI/22/11/2020 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 31 sierpnia 2020 

roku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych 

w Goczałkowicach - Zdroju poprzez wniesienie ich jako aportu do spółki kapitałowej 

Uzdrowisko Goczałkowice - Zdrój Sp. z o. o. siedzibą w Goczałkowicach – Zdroju 

(druk VI/672). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 4 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały 

Nr VI/22/11/2020 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 31 sierpnia 2020 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych 

w Goczałkowicach - Zdroju poprzez wniesienie ich jako aportu do spółki 

kapitałowej Uzdrowisko Goczałkowice - Zdrój Sp. z o. o. siedzibą 

w Goczałkowicach – Zdroju (druk VI/672). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie w drodze darowizny przez Województwo Śląskie części 
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nieruchomości położonej w Jaworzu na rzecz Gminy Jaworze (druk VI/673). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

w drodze darowizny przez Województwo Śląskie części nieruchomości 

położonej w Jaworzu na rzecz Gminy Jaworze (druk VI/673). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

w 2023 roku pomocy finansowej Gminie Radzionków (druku VI/674). Zaproponował, 

aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy 

finansowej Gminie Radzionków (druku VI/674). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej 

gminom z obszaru województwa śląskiego wybranym w Konkursie „Inicjatywa 

Antysmogowa” w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy Jakości 

Powietrza (druk VI/675). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 

województwa śląskiego wybranym w Konkursie „Inicjatywa Antysmogowa” 

w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy Jakości Powietrza 

(druk VI/675). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej 

gminom z obszaru województwa śląskiego najlepiej radzącym sobie z ochroną 

powietrza i wdrażaniem Programu ochrony powietrza wybranym w konkursie „Gmina 

pełną piersią” w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy Jakości 

Powietrza (druk VI/ 676). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 

województwa śląskiego najlepiej radzącym sobie z ochroną powietrza 

i wdrażaniem Programu ochrony powietrza wybranym w konkursie „Gmina 

pełną piersią” w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy 

Jakości Powietrza (druk VI/ 676). 

 

Ad. 3 

Przewodniczący – wszyscy radni otrzymali prezentację.  
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Józef Koczar Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – radni otrzymali materiały i prezentację. Jest informacja o spółkach 

i podwyższeniach dokonanych w zeszłym roku. W zależności od potrzeb, mogę 

omówić materiał lub odpowiedzieć na pytania.  

Przewodniczący – czy są pytania lub prośba o szersze omówienie? Jeżeli nie ma, 

to informacja nie wymaga opiniowania. Przyjmujemy ją do wiadomości.  

 

Ad. 4 

Przewodniczący – wniesiony został nowy projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie 

ze środków PFRON, na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót budowlanych 

dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób 

niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk VI/ 683). 

Agnieszka Barczyk Dyrektor Departamentu Nadzoru Podmiotów Leczniczych 

i Ochrony Zdrowia – Zarząd Województwa na dzisiejszym posiedzeniu przyjął 

przedmiotowy projekt uchwały Sejmiku. Sejmik uchwałą z dnia 27 marca 2023 r. 

przeznaczył środki PFRON na rok bieżący w wysokości ponad 34,5 mln zł. W tym 

ponad 6 mln zł na dofinansowanie robót budowlanych. W ramach tej kwoty są zadania 

realizowane w trybie jednorocznym i nie ma potrzeby wpisywania ich do WPF. 

Natomiast jest jedno zadanie, które zostało zgłoszone i jego realizacja będzie 

przekraczała rok budżetowy (zadanie dwuletnie). Rozporządzenie Ministra Polityki 

Społecznej pozwala na realizację przez okres dłuższy niż rok, jeżeli proces 

inwestycyjny tego wymaga. Natomiast zawarcie takiej umowy wymaga zgody Sejmiku. 

Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło 

w Cieszynie będzie realizowało przedsięwzięcie budowy placówek rehabilitacyjno - 

oświatowych dla dzieci i młodzieży z niepełnosprawnościami w Bażanowicach. 

Inwestycja ta ma na celu zapewnienie osobom z niepełnosprawnością, z powiatu 

cieszyńskiego, zagrożonym wykluczeniem społecznym udzielenie specjalistycznego 

wsparcia na wielu płaszczyznach funkcjonowania społecznego i podniesienia ich 

jakości życia. Kwota przeznaczona w tym roku na ten cel wynosi 2 mln 734 tys. zł. 

Natomiast w przyszłym roku będzie to 388 tys. zł.  

Przewodniczący – czyli tak naprawdę projekt uchwały sprowadza się do przyznania 

dofinansowania na okres dłuższy niż rok Polskiemu Stowarzyszeniu na Rzecz Osób 

z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Cieszynie. W roku 2023 będzie 

to 2 mln 734 tys. zł, a w roku 2024 będzie to 388 tys. zł. 

Agnieszka Barczyk Dyrektor Departamentu Nadzoru Podmiotów Leczniczych 

i Ochrony Zdrowia – tak, a środki pochodzą z PFRON więc nie dotyczy to budżetu 

Województwa.  

Radna Ewa Żak – jakie obiekty otrzymały dofinansowanie jednoroczne?  

Agnieszka Barczyk Dyrektor Departamentu Nadzoru Podmiotów Leczniczych 

i Ochrony Zdrowia – wnioski składane są 30 listopada, na kolejny rok i przechodzą 

ocenę formalną i merytoryczną. Sześć wniosków przeznaczonych zostało do realizacji 

(w tym ten wniosek dwuletni). Pozostałe jednoroczne dotyczą:  

• Bielskie Centrum Psychiatrii – dobudowa zewnętrznego dźwigu osobowego 

w ramach modernizacji budynku na potrzeby utworzenie drugiego Centrum 

Zdrowia Psychicznego (352 tys. zł);  



6 
 

• Miasto Ruda Śląska i Szkoła Podstawowa nr 12 – roboty budowlane służące 

rehabilitacji w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych w szkole 

specjalnej (59 tys. zł);  

• Szpital Murcki Sp. z o.o. w Katowicach – modernizacja dźwigu osobowego wraz 

z szybem windowym w celu skomunikowania sali gimnastycznej 

i rehabilitacyjnej (126 tys. zł); 

• Dom Pomocy Społecznej prowadzony przez Zgromadzenie Sióstr Maryi 

Niepokalanej w Raciborzu – wymiana dźwigu elektrycznego do przewozu osób 

niepełnosprawnych (135 tys. zł); 

• Zgromadzenie Sióstr Św. Jadwigi Prowincja Katowicka – wymiana dźwigu 

osobowego (184 tys. zł).  

Przewodniczący – projekt uchwały, jaki otrzymaliśmy, dotyczy tylko jednego zadania 
wykonywanego w trybie dwuletnim. 
Agnieszka Barczyk Dyrektor Departamentu Nadzoru Podmiotów Leczniczych 
i Ochrony Zdrowia – tak, ponieważ jest to zadanie dwuletnie, Natomiast odnośnie 
pozostałych pięciu wniosków wystarczy uchwał Zarządu Województwa.  
Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o dofinansowanie ze środków PFRON, na okres dłuższy niż jeden rok 

budżetowy, robót budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, 

w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów 

(druk VI/ 683). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyznania dofinansowania 
i wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków PFRON, 
na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót budowlanych dotyczących 
obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób 
niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk VI/ 683). 
 
Radna Ewa Żak – proszę, aby takie uchwały przesyłać choćby na 2-3 minuty przed 
posiedzeniem Komisji. Musimy mieć czas na ich przeczytanie.  
Radny Rafał Kandziora – w projektach uchwał jest jeszcze druk VI/682 w sprawie 
zmiany statutu jednostki budżetowej.  
Przewodniczący – nie musimy go opiniować, ponieważ nie jest wprost związany 
z budżetem. Otrzymali Państwo Protokół nr 58 z dnia 22.03.2023 r. 
 
Komisja w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 przyjęła Protokół 
nr 58 z dnia 22.03.2023 r. 
 
 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 
Grzegorz Motyka Marek Kopel 

 


